



Կարինե Մելիքյան, պատմական գիտությունների թեկնածու

ծնվ. 04. 03. 1976թ.

հեռ. 64 42 22 բն., 094 97 80 88 բջջ.

E. mail: karinemeliqyan@mail.ru

Կրթությունը

1992-1997թթ. Երևանի Պետական Համալսարանի Պատմության ֆակուլտետ,

1997-2000թթ. ՀՀ ԳԱԱ Պատմության ինստիտուտի ասպիրանտուրա, գիտական թեմա՝ «Narratio de rebus Armeniae» հայ-քաղկեդոնական երկը Հայոց եկեղեցու պատմության կարևոր սկզբնաղբյուր» /գիտական ղեկավար՝ ակադեմիկոս Հ. Մ. Բարթիկյան/.

Աշխատանքային փորձ

2000-առ այսօր ՀՀ ԳԱԱ Պատմության ինստիտուտ

2000-2001թթ. լաբորանտ

2001-2004թթ. կրտսեր գիտաշխատող

2004թ «Պատմագրություն, աղբյուրագիտություն» մասնագիտությամբ պատմական գիտությունների թեկնածուի գիտական աստիճանի հայցման ատենախոսության պաշտպանություն

2005-2007թթ. գիտաշխատող

2007-առ այսօր ավագ գիտաշխատող

Հրատարակված աշխատություններ՝

1. «Պատմություն հայոց խնդիրների մասին» երկը Հայոց եկեղեցու պատմության աղբյուր, Պատմա-բանասիրական հանդես, 2001,1, էջ 17-26:
2. Հետքաղկեդոնական ժամանակաշրջանի /V դարի II կես-VI դար/ դավանաբանական որոշ հարցերի շուրջ, Հայոց պատմության հարցեր, 2, Երևան, 2001, էջ 12-17:
3. Հովհան Մայրազոմեցու կյանքի և գործունեության մի շարք փաստերի մասին՝ ըստ «Narratio de rebus Armeniae»-ի, Հայոց պատմության հարցեր, 4, 2003, էջ 25-30:
4. Աղբյուրների տարաբովանդակ վկայությունները Կարինի ժողովի /633թ./ մասին, Հայոց պատմության հարցեր, 6, 2005, էջ 93-97:
5. Քաղաքական-եկեղեցական իրադրությունը Բյուզանդիայում VII դարի I կեսին. հայ և բյուզանդական եկեղեցիների միության փորձը, Պատմա-բանասիրական հանդես, 2006, 3, էջ 146-158:
6. Բյուզանդական կայսր Կոստաս II-ի /642-668/ եկեղեցական քաղաքականության և Ներսես III Տայեցու /642-662/ «քաղկեդոնական» լինելու շուրջ, Հայոց պատմության հարցեր, 8, 2007, էջ 21-44:
7. 572թ. հայ-բյուզանդական եկեղեցական միության խնդրին առնչվող մի շարք հարցերի մասին, Հայ ազգաբանության և հնագիտության խնդիրներ, 3, Երևան, 2007, էջ 65-76:
8. «Narratio de rebus Armeniae» հայ-քաղկեդոնական երկը վաղ միջնադարյան Հայոց եկեղեցու պատմության կարևոր սկզբնաղբյուր, Երևան, 2007:
9. Բյուզանդիայի վարած եկեղեցական քաղաքականությունը Հայաստանում VII դարում, Հայոց պատմության հարցեր, 9, 2008, էջ 37-44:
10. Քրիստոնեական եկեղեցին միավորելու փորձերը /V դարի II կես- VIII դարի սկիզբ/, Հայոց պատմության հարցեր, 10, 2009, էջ 24-33:
11. Պատկերամարտական շարժման էությունն ու պատկերամարտության հայկական դրսևորումները, Հայոց պատմության հարցեր, 12, 2011, էջ 22-46:
12. Հայ-բյուզանդական եկեղեցական միության փորձերը VI-VIIդդ համաձայն «Narratio de rebus Armeniae»-ի, Աշտանակ հայագիտական պարբերագիրք, Գ, Երևան, 2011, էջ 135-148:
13. Կեսարիայի հայրապետական աթոռի հետ Հայոց եկեղեցու հարաբերությունների հարցի շուրջ, Պատմա-բանասիրական հանդես, 2013, 3, էջ 141-152:
14. Վաղ միջնադարում պետության հետ Հայոց եկեղեցու փոխհարաբերությունների որոշ առանձնահատկությունների շուրջ, Հայոց պատմության հարցեր, 14, 2013, էջ 45-57:
15. Եկեղեցական ժողովների գումարման հարցում Հայոց եկեղեցու ուրույն դիրքորոշումը /IV դար/, Լրաբեր հասարակական գիտությունների, 2014, 2, էջ 70-77:
16. Սահակ Պարթևի հայրապետության շրջանը որպես հոգևոր վերածնության սկիզբ, Հայոց պատմության հարցեր, 15, 2014, էջ 30-43:
17. Հայոց եկեղեցին դավանաբանական բանավեճերում /IV-Vդդ/, Լրաբեր հասարակական գիտությունների, 2015, 2, էջ 209-224:

Գիտական հետաքրքրությունների շրջանակ՝

Միջնադարյան Քրիստոնեական, ներառյալ՝ Հայոց եկեղեցու պատմություն, հերձվածների պատմություն, բյուզանդագիտություն:

Լեզուների իմացություն՝

Հայերեն, ռուսերեն, անգլերեն, ֆրանսերեն

Համակարգչի իմացություն՝ Word, Exel.



Karine Melikian, doctor of history

4<sup>th</sup> of March, 1976

Tel. 64 42 22, mob. 094 97 80 88

E. mail: karinemeliqyan@mail.ru

#### Education

1992-1997 The faculty of History of the Yerevan State University

1997-2000 post- graduate course, Institute of History of National Academy of Sciences of Armenia. Scientific theme /under the direct head of academician Hrach M. Bartikian/ - The armeno-chalcedonian work of «Narratio de rebus Armeniae» as an important source for the history of the Armenian Church.

#### Professional Experience

2000-at present Institute of History of National Academy of Sciences of Armenia.

2000-2001 laboratory assistant

2001-2004 associate researcher

2004 defence a thesis

2005-2007 scientific worker

2007-at present senior scientific worker

#### Published works

1. The work «Narratio de rebus Armeniae» as a source for the history of the Armenian Church, Historico-philological review, 2001,1, p. 17-26.
2. About some dogmatic problems of post-chalcedonian period /II half of the 5<sup>th</sup> century-6<sup>th</sup> century/, The problems of the history of Armenia, 2, 2001, p. 12-17.
3. About some facts of the life and activity of Hovhan Mayragometsi according to «Narratio de rebus Armeniae», The problems of the history of Armenia, 4, 2003, p. 25-30.
4. Various contents of sources about the council of Karin /633/, The problems of the history of Armenia, 6, 2005, p. 93-97.
5. Political and ecclesiastical situation in Buzantine empire in the first half of the 7<sup>th</sup> century. The attempt of unification of Armenian and Byzantine churches, Historico-philological review, 2006, 3, p. 146-158.
6. The ecclesiastical politics of Byzantine emperor Costas II /642-668/ and about that was the catholicos Nerses III Tayetsi /642-662/ chalcedonian, The problems of the history of Armenia, 8, 2007, p. 21-44.
7. About a number of questions concerning to unification of Armenian and Buzantine churches in 572, The problems of Armenian genealogy and archeology, 3, 2007, p. 65-76.
8. The armeno-chalcedonian work of «Narratio de rebus Armeniae» as an important source for the early medieval history of the Armenian Church, Erevan, 2007.
9. The ecclesiastical politics of Byzantine empire in Armenia on the VII century, The problems of the history of Armenia, 9, 2008, p. 37-44.
10. The attempts of unification of the Christian Church /the second half of the 5<sup>th</sup> century-the beginning of the 8<sup>th</sup> century/, The problems of the history of Armenia, 10, 2009, 24-33.
11. The essence of iconoclastic movement and its displays in Armenia, The problems of the history of Armenia, 12, 2011, p. 22-46.
12. The attempts of the unification of Armenian and the Byzantine churches on VI-VII centuries according to «Narratio de rebus Armeniae», Ashtanak armenological periodical, 4, 2011, p. 135-148.
13. About the question of relations between the Churches of Armenia and Caesarea, Historico- philological review, 2013, 3, p. 141-152.

14. About some specificities concerning the Armenian Church's relations with state in early middle ages, The problems of the history of Armenia, 14, 2013, p. 45-57.
15. Unique disposition of the Armenian Church to synod convocations /IV century/, Traber of the public sciences, 2014, 2, p. 70-77.
16. The period of patriarchate of Sahak Partev as a start of spiritual regeneration, The problems of the history of Armenia, 15, 2014, p. 30-43.
17. The Armenian Church in dogmatic discussions on the IV-V centuries, Traber of the public sciences, 2015, 2, p. 209-224.

#### Scientific interests

The history of the Medieval Christian, including the Armenian Church history, the history of the heresies, the Byzantinism

Knowledge of languages

Armenian, Russian, English, French

Computer knowledge Word, Excel.



Меликян Карине, кандидат исторических наук

4 марта 1976

Тел. 64 42 22, моб. 094 97 80 88

E. mail: karinemelqyan@mail.ru

Образование

1992-1997 Исторический факультет Ереванского Государственного Университета

1997-2000 аспирантура, Институт Истории Национальной Академии наук Республики Армения. Научная тема- Армяно-халкедонский труд «Narratio de rebus Armeniae» важный

первоисточник по истории Армянской Церкви /Научный руководитель- академик Р. М. Бартикян/.

Профессиональная деятельность

2000-по сей день Институт Истории Национальной Академии наук Республики Армения.

2000-2001 лаборант

2001-2004 младший научный сотрудник

2004 Защита диссертации на соискание ученой степени кандидата исторических наук по специальности «Историография, источниковедение»

2005-2007 научный сотрудник

2007-по сей день старший научный сотрудник

Основные публикации

1. «Повествование о делах Армянских»-первоисточник для истории Армянской Церкви, Историко-филологический журнал, 2001, 1, стр. 17-26.
2. О некоторых догматических вопросах после-халкидонского периода /II половина V века- VI век/, Вопросы истории Армении, 2, 2001, стр. 12-17.
3. О некоторых фактах жизни и деятельности Иоанна Майрагомеци согласно повествованию «Narratio de rebus Armeniae», Вопросы истории Армении, 4, 2003, стр. 25-30.
4. Разнохарактерные свидетельства источников о соборе Карина /633г./, Вопросы истории Армении, 6, 2005, стр. 93-97.
5. Политико-церковная ситуация в Византии в первой половине VIIв. Попытка объединения Армянской и Византийской церквей, Историко-филологический журнал, 2006, 3, стр. 146-158.
6. Церковная политика византийского императора Костаса II /642-668/ и о том, был ли католикос Нерсес III Тайеци /642-662/ халкедонитом, Вопросы истории Армении, 8, 2007, стр. 21-44.
7. О ряде вопросов, имеющих отношение к факту армяно-византийского конфессионального объединения в 572г., Проблемы Армянской этнологии и археологии, 3, 2007, стр. 65-76.
8. Армяно-халкедонский труд «Narratio de rebus Armeniae» важный первоисточник по истории средневековой Армянской Церкви, Ереван, 2007.
9. Византийская церковная политика в Армении в VII в., Вопросы истории Армении, 9, 2008, стр. 37-44.

10. Попытки объединения Христианской Церкви /II половина V- начало VIII вв./, Вопросы истории Армении, 10, 2009, стр. 24-33.
11. Суть иконоборства и иконоборческие проявления в Армении, Вопросы истории Армении, 12, 2011, стр. 22-46.
12. Попытки объединения Армянской и Византийской церковей в VI-VII вв, согласно «Narratio de rebus Armeniæ», Аштанак Арменоведческий переодический, 4, 2011, стр. 135-148.
13. К вопросу об отношениях Армянской Церкви с метрополией Кесарии, Историко-филологический журнал, 2013, 3, стр. 141-152.
14. О некоторых особенностях взаимоотношений Армянской Церкви и государства в раннем средневековье, Вопросы истории Армении, 14, 2013, стр. 45-57.
15. Особая позиция Армянской Церкви в вопросе созыва церковных соборов /IVв./ Вестник общественных наук, 2014, 2, стр. 70-77.
16. Период патриаршества Саака Партева как начало духовного возрождения, Вопросы истории Армении, 15, 2014, стр. 30-43.
17. Позиция Армянской Церкви в догматических дискуссиях /IV-Vвв./, Вестник общественных наук, 2015, 2, стр. 209-224.

Область научных интересов

История средневековой Христианской, включая Армянской Церкви, история ереси, Византинизм.

Знание языков

Армянский, Русский, Английский, Французский

Компьютерные навыки Word, Excel.